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SKUPSTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za turizam,

poijoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje, sa 24. sjednice odrzane 03. oktobra

2024.godine, podnosi

IZVJESTAJ

O RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O ORGANSKOJ PROIZVODNJI

Uvodno obrazlozenje Predioga zakona o organskoj proizvodnji dao je Miroslav

Cimbaljevic, generaini direktor Direktorata za poijoprivredu i predstavnik predlagaca

zakona, navodeci da su osnovni razlozi za donosenje ovog zakona sadrzani u potrebi

usaglasavanje propisa u ovoj obtasti sa propisima Evropske unije, kao i potrebi za

odrzivim razvojem organske proizvodnje u Crnoj Gori, uz obezbjedivanje efikasnog

funkcionisanja trzista organskih proizvoda i fer konkurencije. Naveo je da ce se stvoriti

usiovi za povecanje domace proizvodnje, za vece povjerenje i zastitu interesa

potrosaca, podsticanje kratkih kanala distribucije, ali i uticati na druge procese koji su

od znacaja za zivotnu sredinu. Ukazao je da ce dosljednim postovanjem opstih i

posebnih usiova proizvodnje koji se primjenjuju u organskoj proizvodnji biti moguce

ostvariti navedene ciljeve. Istakao je da ce se Predlogom zakona rijesiti brojni problemi

koji su prepoznati kao prepreke za razvoj organske proizvodnje, a ticu se: odrzivosti

organske proizvodnje, povjerenja potrosaca, ocuvanja biodiverziteta i smanjenja

upotrebe pesticide i drugih stetnih proizvoda i supstanci. Pojasnio je da ce se ovim

propisom rijesiti i problemi u dijelu uvoza i izvoza, kao i sprovodenje kontroie i

sertifikacije, sluzbenih kontrola i inspekcija koje do sada nijesu bile zakonski uredene u

obimu i na nacin kako je to uradeno ovim predlogom zakona.

Odbor je ocijenio opravdanim razloge za donosenje novog zakona ciji je cilj

stvaranje usiova za odrzivi razvoj organske proizvodnje uz obezbjedivanje efikasnog

funkcionisanja trzista, fer konkurencije, ocuvanja povjerenja i zastite interesa potrosaca.

Tokom diskusije ukazano je na razloge zbog kojih ce implementacija zakona biti

zahtjevna, sa posebnim akcentom na potrebu jacanja administrativnih kapaciteta;

istaknuta je vaznost povecanja oviascenja Upravi za bezbjednost hrane, veterinu i

fitosanitarne poslove; bilo je rijeci o nadleznostima koje ce sluzbe imati u narednom

periodu i o njihovim oviascenjima vezanim za iziazak na teren; naglasena je siaba

zastupijenost organskih proizvoda na trzistu iako je organska proizvodnja u Crnoj Gori



prepoznata; ukazano je na problem nepostajanja akreditovanog tijeia koje bi izdavalo
sertifikaciju da je proizvod organski; istaknuta je neophodnost izdvajanja vecih
finansijskih sredstava od strane Vlade Crne Gore za oblast organske proizvodnje.

Postavijena su i sljedeca pitanja: da li se Predlog zakona odnosi samo na

registrovane poljoprivredne proizvodace; u cijoj ingerenciji je „Monteorganika“ i koje su
bile njihove primjedbe na Predlog zakona; sta podrazumijeva oviascenje laboratorijama
koje je propisano Predlogom zakona; na koji nacin ce se regulisati proizvodi iz
prelaznog perioda; ko ce kontrolisati uvoz i izvoz; da li postoji nacionaini plan za

spovodenje ovog zakona; koje ce implikacije po turisticku privredu u Crnoj Gori imati
organska proizvodnja.

Nakon rasprave, Odbor je sa devet glasova „ZA“ odiucio da predlozi

Skupstini da usvoji Predlog zakona o organskoj proizvodnjl.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Vladislav
Bojovic.
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